
Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 13. února 2019 v ČRo od 13.00 hod., zasedací 

místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Miroslav Dittrich, 

místopředsedové Rady ČRo, Tomáš Kňourek, Petr Arenberger, Zdeněk Mahdal, členové 

Rady ČRo 

Omluveni: Vítězslav Jandák, Ivan Vodochodský, členové Rady ČRo 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:  René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

                   
1. Zahájení   

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 30. 1. 2019 

 

3. Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Měsíční informace GŘ – leden 2019 

- Jednání Rady ČRo 27. 2. v RS Karlín 

- Různé 

 

 

4. Příprava a editace VZ o činnosti ČRo 2018 

 

5. Stížnosti a podněty posluchačů 

 

6. Různé – jednání v RS Karlín, ustavující jednání nové DK 

 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 30. 1. 2019 – předložený návrh zápisu byl bez 

připomínek. 

 

Předsedkyně Rady informovala radní o emailu z volebního výboru PSP ČR ohledně pozvánky na 

veřejné slyšení kandidátů do Rady ČRo, které se koná 21. 2. 2019 v PS od 8.00 hod, v 15.00 hod je na 

program schůze volebního výboru zařazen bod „Aktuální situace v ČRo“, který uvede předsedkyně 

Rady. Kromě předsedkyně se volebního výboru dále zúčastní M. Dittrich a J. Vejvoda, tajemnice Rady 

účast nahlásí tajemníkovi volebního výboru.  

H. Dohnálková připomněla kritéria odměny generálního ředitele na 2. pololetí 2018, která budou radní 

vyhodnocovat na příští veřejné schůzi. J. Vejvoda na veřejné schůzi okomentuje plnění rámcového 

plánu GŘ, předsedkyně Rady plnění ekonomického kritéria, která Radě dodá F. Hejl z dozorčí komise.  

J. Vejvoda upozornil na seriál Most na ČT a užívání vulgarit před 22 hodinou ve veřejnoprávním médiu, 

a připomněl skutečnost, kam se laťka v tomto směru posunula.  

J. Vejvoda ještě upozornil na velké investice, které se v tomto roce chystají v ČRo, s poukazem, že by je 

měla dozorčí komise bedlivě sledovat. S tím ostatní členové Rady souhlasili a H. Dohnálková v této 

souvislosti připomněla, že první jednání nové dozorčí komise se uskuteční 25. 2. 2019 od 9.00 

v zasedací místnosti Rady.  

 

 



 

3) Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání ČRo, Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

Měsíční informace GŘ – leden 2019 - R. Zavoral vyzdvihl z dodaného písemného materiálu tyto 

zprávy – pokračování kauzy DPH, tentokrát finanční ředitelství dodalo výměr za rok 2011 zatím 

v největší částce, 45 milionů korun, na tyto doměrky má rozhlas vytvořen rezervní fond, nicméně postup 

bude rozhlas, jako v minulých případech, řešit soudní cestou. Z tohoto důvodu bude nutná i aktualizace 

rozpočtu zřejmě na jaře tohoto roku, ale rozhlas ještě vyčká, až vyjde ve Sbírce zákonů novelizace DPH.  

Byla zahájena přestavba dvou prodejních jednotek historické budovy rozhlasu na Radiokavárnu, její 

otevření je plánováno před létem tohoto roku, a to i s ohledem na rekonstrukci tramvajové tratě na 

Vinohradské v březnu a ohlášenou demolici budovy Transgasu v bezprostřední blízkosti. Ta bude 

rozhlas zřejmě zatěžovat nejvíce – hlukem, prašností a ztrátou parkovacích míst a i vjezdem do garáží.  

Byla vyhlášena veřejná zakázka na 2. etapu rekonstrukce RS Brno a třetí investiční akcí v tomto roce 

bude rekonstrukce budovy RS Olomouc. 

Bylo spuštěno vysílání stanice Radiožurnál v tunelových komplexech Blanka, Strahov a Mrázovka. 

Koncem ledna se v rozhlase uskutečnil seminář EBU, kterého se zúčastnilo 24 pracovníků ČRo. V této 

souvislosti R. Zavoral připomněl plánovanou návštěvu Rady EBU v Ženevě na podzim tohoto roku a 

připomněl její nutné naplánování s dostatečným předstihem.  

Závěrem informoval o novém vysílání stanice Dvojka v dopoledních hodinách, které odstartovalo 

v polovině ledna.  

Jednání Rady ČRo 27. 2. v RS Karlín – J. Menger informoval radní, že RS Regina v pražském 

Karlíně je na jednání Rady 27. 2. připraveno, veřejná schůze i jednání předsednictva se uskuteční ve 

studiu A. R. Zavoral se omluvil z jednání, jelikož v tomto termínu čerpá řádnou dovolenou, nicméně 

požádal radní o zařazení těchto tří bodů do programu veřejné schůze 27. 2. 2019: výsledky 

poslechovosti Radioprojekt, které uvede V. Hradecký a J. Malina, informace o výběru rozhlasových 

poplatků za rok 2018, který uvede M. Vojslavský a přehled činnosti ČRo za 2. pololetí roku 2018.  

H. Dohnálková potvrdila zařazení těchto bodů do programu veřejné schůze.  

J. Vejvoda se dotázal na poslední výsledky poslechovosti rozhlasu, R. Zavoral uvedl – celková 

poslechovost stoupla na současných 21,8%, stanice Radiožurnál je stále na druhém místě za Rádiem 

Impuls, největší nárůst poslechovosti je u stanice ČRo Plus, mírně se zvedla i u Dvojky a Vltavy, zde je 

otázkou zda to nezapříčinily rušné události koncem roku. U regionů došlo k poklesu hlavně u RS 

Ostrava a České Budějovice, celkově u regionů klesla průměrná doba poslechu.   

Různé – H. Dohnálková informovala vedení rozhlasu o prvním jednání dozorčí komise Rady, které se 

uskuteční 25. 2. 2019 od 9.00 hod. Na programu bude volba předsedy a místopředsedy, bude nastaven 

pracovní harmonogram a stanoven termín dalšího jednání, o kterém bude rozhlas záhy informován. R. 

Zavoral informoval, že v měsíci únoru nejsou žádné nájemní smlouvy, které by bylo nutné schválit 

Radou na únorové veřejné schůzi, ale našel se nový nájemce na ordinaci v budově na Vinohradské 12, 

který by měl zahájit provoz počátkem dubna tohoto roku. Předsedkyně Rady požádala vedení rozhlasu o 

zaslání potřebných dokumentů k tomuto pronájmu do 20. 2., v pondělí 25. 2. pak bude o této věci novou 

dozorčí komisi informovat, aby mohla být tato smlouva projednána na březnové veřejné schůzi. 

H. Dohnálková požádala generálního ředitele o vyjádření ke stížnosti JUDr. K. Samkové ohledně článků 

J. Kroupy v roce 2014, kterou Rada obdržela, do 20. 2. 2019, jelikož tato stížnost bude možným 

tématem na jednání volebního výboru PS dne 21. 2. 2019, kam je předsedkyně Rady pozvána, což R. 

Zavoral přislíbil.  

Závěrem J. Menger informoval, že Český rozhlas přechází na elektronickou výplatní pásku a požádal 

radní, aby si zaktualizovali rozhlasové emaily.   

 

 

4) Příprava a editace VZ o činnosti ČRo 2018 – H. Dohnálková připomněla, že jednotlivé části 

výroční zprávy k editaci již tajemnice Rady rozdělila a rozeslala, termín odevzdání editovaných částí je 

do 27. 2. 2019. Úvodní kapitolu zpracuje předsedkyně Rady a bude zaslána všem radním 

k připomínkování, J. Vejvoda zpracuje kapitolu 2. Stížnosti. Novým radním, kteří zpracovávají výroční 

zprávu poprvé, zodpověděla předsedkyně konkrétní dotazy.  

 

 

5) Stížnosti a podněty posluchačů – J. Vejvoda shrnul stížnosti z posledního období, u stížností 

ohledně nového programu stanice Dvojka požádá tajemnice Rady o vyjádření vedení ČRo.   



7) Různé – jednání v RS Karlín, ustavující jednání nové DK -  H. Dohnálková shrnula program 

jednání 27. 2. 2019 v RS Karlín: 

10.00  jednání předsednictva Rady + 10.30   setkání s vedením ČRo – studio A 

12.00  společný oběd v restauraci Urxova10 

14.00  veřejná schůze Rady ČRo – studio A 

 

 

Nejbližší termíny jednání předsednictva Rady ČRo v roce 2019: 

 

 

Únor             st   27. 2.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze – RS Regina 

 

Březen           st  13. 3.  13.00 jednání předsednictva 

                                                27. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

 

Duben                     st              10. 4.  13.00 jednání předsednictva 

  24. 4.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Květen         st              15. 5.  13.00 jednání předsednictva 

  29. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Červen                    st              12. 6.  13.00 jednání předsednictva 

  26. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 

 

 


